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huhtikuu 2023 

Leijonien katse tässä ajassa                                    

ja tulevaisuudessa 

 

Lions-toimintakausi alkaa olla loppusuoralla, ja kesä lähestyy lujaa vauhtia. Leijonat ja leot työs-
kentelevät silti toimintakausirajoista huolimatta ahkerasti erilaisten aktiviteettien parissa ympäri 
vuoden. Apua tarvitsevien tilanteet ovat vuodenaika- ja toimintakausirajoista riippumattomia. 
 
On ollut mukava havaita, että M-piirin klubien toiminta on elpynyt haastavien koronavuosien jäl-
keen. Klubit ovat myös löytäneet toisensa – vai lienevätkö koskaan kadottaneetkaan toisiaan?  Yh-
dessä tekeminen, yhteiset kokoontumiset ja tietenkin yhteinen päämäärä ovat tulleet esille muun 
muassa viestinnän ja somen kautta.  M-piirin leijonat ovat aktiivisesti toteuttaneet lionstoiminnan 
tämän kauden kansainvälistä teemaa ”Yhdessä me pystymme” ja piirin teemaa ”Yhdessä olemme 
enemmän”.  
 
Useissa yhteyksissä on tullut esille, että lionstoimintaan olisi hyvä saada enemmän iloa ja haus-
kuutta sekä vähemmän protokollaa. Uskon, että M-piirin klubit ovatkin toimintaansa näin toteutta-
neet. Hyvä, toisia arvostava klubihenki ja iloinen meininki mahdollistavat osaltaan uusien jäsenten 
liittymisen lioneiksi sekä nykyisten jäsenten pysymisen lioneina. Lionstoiminnallekin globaalit ilmiöt, 
aikakausien muuttuminen ja sukupolvien vaihtuminen luovat uusia haasteita ja velvoitteita muu-
tokseen. Jokainen uusi sukupolvi tuo mukanaan uusia ajatuksia ja ideoita. Hyvät perinteet silti 
säilyttävät aina paikkansa.  
 
”Yhdessä me pystymme ja yhdessä olemme enemmän” tarjoaa hyvän mahdollisuuden meille lei-
jonille yhteisölliseen toimintaan. Yhteisöllinen toiminta voi olla myös kansainvälistä toimintaa. Yksi 
tapa on tulla mukaan kansainväliseen lionien New Voices -toimintaan, joka on ollut käynnissä jo 
kolme kautta ja joka mitä ilmeisimmin jatkuu myös tulevalla kaudella, ehkä hieman muokattuna 
uudenlaiseksi. New Voices -toiminta tarjoaa esimerkiksi väylän erilaisten lionstarinoiden ja onnistu-
misten jakamiseen paikallisesti sekä toiminnan markkinoimiseen ja mainostamiseen. Lisäksi eu-
rooppalaisen New Voices -tiimin järjestämät webinaarit ovat koonneet yhteen leijonia ja leoja ym-
päri maailman. On ollut ilo olla mukana kuulemassa, mitä kaikkialla maailmassa tehdään apua tar-
vitsevien hyväksi.  
 
New Voices – Uusia ääniä – uusia lioneita ja leoja M-piiriin odotellen! 
 
Kevätterveisin 
 
Sirkka-Liisa Varjus, M-piirin perhe- ja naisasiavastaava 
M-piirin New Voices -koordinaattori 
LC Pori/Katariina-Charlotta 
sirkka-liisa.varjus@lions.fi  
 

 

PÄÄKIRJOITUS, perhe- ja naisasiavastaava Sirkka-Liisa Varjus 

mailto:sirkka-liisa.varjus@lions.fi
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Piirikuvernöörin huhtikuun 2023 kirje 

Hyvät lionit, leot ja puolisot 
 
Kausi alkaa olemaan lopuillaan, vuosikokous pidettiin Huittisissa 22.4.2023. 
Suuri kiitos LC Huittinen/Gerdalle järjestelyistä ja onnistuneesta kokouksesta, meitä oli paikalla 
suuri joukko, josta myös kiitos kaikille piirin lioneille. Ilahduttavan paljon oli myös klubien ja piiri-
hallituksen väkeä kuuntelemassa koulutuksia. 
 
Vuosijuhlassa saimme kokea ja tuntea klubien onnistumisista palvelu ja varainhankinta aktivitee-
teissä. Näin kautta taaksepäin katsoessa näkee toimintamme tarpeen ja tärkeyden, joka kasvaa 
vuosi vuodelta. 
 
Vuosikokouksessa äänestettiin tulevan kauden piirikuvernööristä ja varapiirikuvernööreistä. 
Paljon onnea tulevaan kauteen tulevalle piirikuvernöörille Arja Tuomiselle, 1.VDG Jorma Pohjuk-
selle ja 2.VDG Virpi Vuoriselle. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Klubien sihteereille ja rahastonhoitajille erityinen huomio, muistakaa ilmoittaa tulevan kau-
den klubien virkailijat ajoissa MyLioniin ja muistakaa hoitaa jäsenmaksut ajallaan. 
 
 

Kuvassa Virpi Vuorinen ja puoliso Jari, Jorma Pohjus sekä Arja 

Tuominen ja puoliso Matti 

DG-tiedote sivu 1 
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Tässä vielä Arjan terveiset tulevan kauden teemoista 
 
 
KLUBIEN  TOIMINTASUUNNITELMAT 

Klubien toivotaan ottavan toimintasuunnitelmiinsa kauden 2023-2024 

yhteiset teemamme. 

 

KUUKAUDEN  TEEMAT -  MERKITYKSELLISTÄ  AUTTAMISTA 

 

  8/23   Palvelulla yhteistyötä ja näkyvyyttä ,                 webinaari    24.8 

  9/23   Palvelualueemme ympäristö ,                             webinaari    28.9 

10/23   Auta lasta – Auta perhettä ja Nenäpäivä ,         webinaari  26.10 

11/23   Rauha ja kansainvälisyys ,                                     webinaari  30.11 

12/23   Kansainvälinen säätiömme  LCIF ,                       webinaari   14.12 

 

  1/24   Tulevaisuuden Lions – paneeli,                            webinaari    25.1 

  2/24   ARS  ja  saavutukset ,                                             webinaari    29.2 

  3/24   Tulevan kauden painopisteitä ja odotuksia ,     webinaari   28.3 

  4/24   Innostusta  ja  jäsentyytyväisyyttä ,                    webinaari   25.4 

  5/24   Markkinointikärkemme ,                                       webinaari  30.5 

 

Teemat esitellään edeltävän kuukauden LION – viestissä ja 

otetaan ne esiin myös piirikuvernöörin kirjeessä. 

 

DG-tiedote sivu 2 
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Toimintasuunnitelmissa tulisi ottaa aivan erityisesti huomioon HYVÄN  PÄIVÄ  8.10.2023 

 
 
 
Klubien sihteereille ja raportoinneista vastaaville, muistattehan raportoida MyLCI:iin joka 
kuukausi jäsentiedot, vaikka ei olisi muutoksia. 
 
MyLCI asioissa neuvontaa antaa Mari-Anna Niemi, sähköposti niemimarianna@gmail.com puh. 

040-0618127 

Klubi asioissa neuvontaa antaa Veli-Matti Wasell, sähköposti vmwasell@gmail.com     puh. 040-

1587889 

Toukokuun teema: 
Ympäristö (luonnon monimuotoisuuden päivä 22.5) 23.5.2023 
webinaari 25.5.   
 
Uuden jäsenen kansio 
Kun klubiinne on tulossa uusi jäsen ja tarvitsette uuden jäsenen kansion, ole yhteydessä 
allekirjoittaneeseen. Uuden jäsenen kansioita on myös 1. VDG Arja Tuomisella ja 2. 
VDG Jorma Pohjuksella. 

 
 

M-piirin kotisivut ja kalenteri 

Piirin kotisivuilla on piirin kalenteri, johon voi ilmoittaa klubin tai muita toimintaan liittyviä tapahtu-

mia, sinne voi halutun päivän kohdalle merkata tapahtuman. Tämä olisi suotavaa, näin saataisiin 

näkymään tapahtumat myös muille lioneille. Kalenteri on helppolukuinen, yhdellä silmäyksellä nä-

kee kuukauden tapahtumat. Salasanan kalenteriin saa Pekka Tuunalta. 

Ohessa linkki suoraan kalenteriin, https://www.lions107m.fi/kalenterit/ 

 

Lion M-viesti 
Hyvät klubit tehkää piirilehteemme juttuja aktiviteeteistänne valokuvien kera. Lehti 
kertoo, että olemme aktiivinen toimija piirimme alueella. Olisi myös tärkeää, että klubit 
myisivät ilmoituksia lehteemme. Jutut tulee toimittaa Minnamari Salmivaaralle, 
minnamari.salmivaara@lions.fi. 

DG-tiedote sivu 3 
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          Lions-liiton vuosikokous 

Lions-liiton vuosikokous on Raumalla kesäkuussa 2025. Järjestelyvastuussa on LC Rauma/Rei-

mari. Asiantuntemusta kaivataan. Mikäli lähialueella joku henkilö tai taho omaa erikoisosaamista 

jollakin osa-alueella, niin olkaa yhteydessä allekirjoittaneeseen: virtanenppi@gmail.com, pet-

teri.virtanen@lions.fi tai 040 830 2264. 

 
Aarne Ritari Säätiön adressit 
Nyt kaikki M-piirin leijonat ostamaan adresseja, aina löytyy joku juhlava tilaisuus tai muistaminen 
johon adressia voi käyttää, Näitä monikäyttöisiä 
adresseja saa tilata Aarne Ritari Säätiön asiamies Vesa Kynnysmaalta, 
vesa.kynnysmaa@lions.fi tai 050 526 7721  
Meillä kuvernööreillä on myös niitä mukana klubivierailuilla. 
 
 
Suomen Lions-liiton 70. vuosikokous järjestetään 9.-11.6.2023 Espoossa. 
Taas on mahdollisuus jäsenillä osallistua kokoukseen ja päättämään asioista. 
Tänne joukolla mukaan, tähän tilaisuuteen voi kaikki lionit osallistua. 
Tutustukaa asiaan Lions-liiton sivuilla,  
https://www.lions.fi/uutishuone/tapahtumat/suomen-lions-liiton-vuosikokous-2022/ 
 
105. Lions Clubs Internationalin vuosikokous järjestetään 7. – 11. heinäkuuta 2023 Bosto-
nissa, Yhdysvalloissa. 
Jos suinkin on mahdollista, niin tänne kannattaa lähteä hakemaan kokemuksia, 
Lions-liitosta voi tiedustella jos on mahdollista liittyä samaan ryhmään DG elektien mukaan mat-
kalle. 

 
 
 
Yhdessä olemme enemmän 
 
Hannu Nurmikko ja Tuula Enckell 
 

 

 DG-tiedote sivu 4 
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N Ä K Y V Y Y S   -  leijonatoiminnan  esittelypaketti 

 

Paketin tarkoituksena on tuoda leijonatoimintaa suuren yleisön tietoisuuteen. 

Olemme näkyvillä, kerromme toiminnastamme ja näin ehkä saamme vielä uusia jäseniäkin mukaan 
klubien toimintaan. 

Tarkoituksena on, että klubit tuovat paketin esille kaikkiin mahdollisiin tapahtumiin ja tilaisuuksiin 
missä sitä voidaan esitellä ihmisille. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     Paketin sisältö on seuraava: 

 

• LEIJONA – asu aikuiselle 

• Banderolliteline liittimineen + avain liittimiin 

• Banderollikangas leijonien aktiviteettikuvilla 

• Kokoontaittuva pöytä + pöytäliina 

• Arvonta/kyselylomakkeiden palautusämpäri kan-
nella 

• Roll Up  telineineen 

• Beach Flag telineineen 

• Arvonta/kyselylomakkeiden malli kopioitavaksi 

• Ohje banderollitelineen kokoamiseen 

• Ohje Beach Flagin kokoamiseen 

• Sisällysluettelo 

• Tilanteen mukaan saattaa olla myös 
-  leijonatoiminnan yleisesitteitä 
- jäsenhankinta esitteitä 
- heijastimia 

näitä jokainen voi tilata tarvittaessa lisää liiton toimistosta 

Arvontaan hankkii jokainen käyttäjä oman palkintonsa.  

Paketteja on 2 kpl ja niitä säilyttävät 
aina 1.VDG ja 2. VDG joilta voi tehdä 
varauksia tilaisuuksiin. 

Klubit saavat paketin käyttöönsä veloituk-
setta. 

 

2. VDG   pohjus@gmail.com 
                jorma.pohjus@lions.fi 
                0400 626845 

 
 
1.VDG    tuominenarja401@gmail.com 
                arja.tuominen@lions.fi 
                040 7218305 
 
 

 

mailto:pohjus@gmail.com
mailto:jorma.pohjus@lions.fi
mailto:tuominenarja401@gmail.com
mailto:arja.tuominen@lions.fi


 

7 
 

 
 

Arne Ritari- säätiön tarkoitus on suomalaisen 

lions toiminnan tukeminen. 

Arne Ritari säätiön perustamisen historia 

 

 

• Elettiin vuosikymmentä 1980.  
• Suomen Lions-liitto oli näyttänyt kehityskykynsä ja kasvuvoimansa uusilla klu-

beilla ja voimakkaasti kasvavalla jäsenmäärällä.  
• Silloisia liiton kasvavia tehtäviä hoiti pääsihteerinä PCC Rauno Laitinen. Liiton 

kentältä tulevien toiveiden ja tehtävien määrä oli mittava ja mitä moninaisin.  
• Niiden joukossa oli myöskin toivomus ideoida järjestölle yhtenäinen suositus 

jäsenistön palkitsemiseksi hyvistä suorituksista tai henkilökohtaisina merkki-
päivinä.  

• Tähän tarkoitukseen sovittiin käytettäväksi liittotasolla liiton viiriä ja piiritasolla 
maakuntaviiriä mahdollisella Lions-esineellä täydennettynä. 

• Tämän systeemin ollessa käytössä, tuli esiin ajatus, löytyisikö muuta tapaa 

hoitaa asiat kuin näiden esineiden avulla, koska näihin kuitenkin kuluu varoja 

ja esineet jäävät usein kaappeihin unohduksiin.  

• Esille tuli idea rahaston tai säätiön perustamisesta, johon voisi onnitteluihin 

käytettävät varat ohjata ja sieltä edelleen käyttää "Lions etiikan" mukaisesti.  
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• Tämä tuntui hyvältä ja tätä päätettiin kehittää toteutukseen asti.  

• Koska kentällä tunnuttiin olevan tähän tyytyväisiä, esitteli Laitinen tämän 

omassa klubissaan, jossa myös innostuttiin asiasta ja näin ollen LC Vammala 

teki heti 16.1.1984 klubialoitteen, joka käsiteltiin Lions-liiton vuosikokouksessa 

Oulussa 1984 ja jossa se yksimielisesti hyväksyttiin. 

• Näin sai liiton johto tehtäväkseen toteuttaa tehty päätös säätiön perusta-

miseksi. 

• Suomen lionismin kummin, Arne Ritarin vieraillessa Suomessa keskusteltiin 

hänenkin kanssaan asiasta ja hänen nimensä käyttämisestä säätiön nimessä.  

• Koska suhtautuminen esitettyyn asiaan oli hänen puolestaan myönteinen. 

• Päätettiin säätiön nimeksi laittaa Arne Ritari -säätiö ja perustamisajaksi tuli 

kuvernöörineuvoston kokous 15.2.1986. 

• Kokouspaikka oli Kankaanpää 

 

 

 

Linkki AR-Säätiön nettisivuille: https://www.lions.fi/arne-ritari-saatio/ 

 

 

 

            Säätiön asioissa klubeja palvelee piirin ARS-toimikuntapuheenjohtaja: 

 

Vesa Kynnysmaa, PDG, (LC Köyliö) 

Pyhän Henrikintie 401 A, 27750 Köyliö 

050-5267721 

vesakynnysmaa@gmail.com 

vesa.kynnysmaa@ar-saatio.fi 

 

 

 

 

https://www.lions.fi/arne-ritari-saatio/
mailto:vesakynnysmaa@gmail.com
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  Menestyksekäs huutokauppa                       

          Punkalaitumen Lions-klubeilla 

Teksti: Matti Juti, klubisihteeri LC Punkalaidun 

 

LC Punkalaidun piti hyväntekeväisyys-

huutokaupan Ukrainassa käytävän so-

dan uhrien auttamiseksi lauantaina 

1.4.2023 Punkalaitumella Seuratalo 

Vartiolan piha-alueella. Huutokaupan 

kahviotoiminnasta vastasi paikkakun-

nan toinen Lions-klubi LC Punkalai-

dun/Fiina ja lapsiparkkia alueella piti-

vät MLL:n Punkalaitumen osaston ak-

tiivit. 

Hyväntekeväisyyshuutokaupan tuotto 

ylitti kaikki rohkeimmatkin ennakkoar-

viot, sillä huutokaupan kokonaistuotto 

on huikeat 26 400,07 €, josta LC Pun-

kalaidun/Fiinan kahvion ja makkaran-

paistopisteen tuotto on sekin varsin va-

kuuttava 2 402,55 €.  Molemmat klubit 

lahjoittavat osuutensa huutokaupan 

tuotosta lyhentämättömänä LCIF:n ka-

navia hyödyntäen suoraan Ukrainaan, 

jossa pakallinen Lions -klubi hoitaa 

lahjoituksen perille apua eniten tarvit-

seville. 

Mistä tämä kaikki oikein alkoi-

kaan? 

Satoja, satoja ja satoja talkootyötunteja 

- pyyteetöntä työtä hyväntekeväisyy-

Lions Club Punkalaidun organisoi hyväntekeväisyyshuutokaupan                              

ukrainalaisten auttamiseksi 1.4.2023 – kokonaistuotto huikeat 26 400,07 €! 

 

Hyväntekeväisyyshuutokaupan meklaroi lion Jukka Uusi-Kouvo 
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den eteen. Kuulostaako tutulta? Voidaan kai sanoa, että kyseessä on Lions toimintaa parhaimmillaan. Klu-

bimme presidentti Jari Kantonen totesi heti kautensa alussa, että hän haluaa klubimme olevan jollakin tapaa 

mukana ukrainalaisten auttamisessa. Varsin pian runsaista ideoista valikoituikin ajatus järjestää hyvänteke-

väisyyshuutokauppa ukrainalaisten auttamiseksi.  

Ajatus mitä todennäköisemmin lähti liikkeelle klubimme historiasta, sillä LC Punkalaidun piti varainhan-

kinta-aktiviteettina suurhuutokauppoja vuosina 1959 - 66. Olosuhteet olivat tosin 60 vuotta sitten täysin 

erilaiset, kuin nykymaailmassa, mutta ajatusta lähdettiin kuitenkin innolla jalostamaan eteenpäin. Näin jäl-

keenpäin ajateltuna, kaikki meni hyvin, joten kannatti ehdottomasti lähteä mukaan huutokauppamaailmaan 

– siitäkin huolimatta, vaikka emme olekaan huutokauppa-alan ammattilaisia. 

Lahjoittajien merkitys tärkeä 

Huutokaupan onnistumisen kannalta on tietenkin ensiarvoisen tärkeää, että huutokaupassa on riittävästi 

huudettavia tuotteita ja palveluita, joten klubimme lionit lähtivät jo hyvissä ajoin tavoittelemaan Punkalai-

tumen ja lähialueen yrityksiä, yksityishenkilöitä ja muitakin organisaatioita ja kyselemään, josko he lähtisi-

vät mukaan tähän tärkeään tempaukseen.  Alusta lähtien oli selvää, että lahjoitettavien tuotteiden tulee olla 

laadukkaita, sillä emme halunneet pitää rompe- tai kirpputoria.  

Klubimme jäsen lion Olli Kohijoki suunnitteli ja rakensi omaehtoisesti klubillemme uudet verkkosivut, hyö-

dyntäen Lions-liiton tarjoamaa pohjaa. Tämä osoittautuikin ”kullan arvoiseksi ratkaisuksi” hyväntekeväi-

syyshuutokaupan kannalta. Huutokaupattavat tuotteet ja palvelut päivitettiin lähes reaaliaikaisesti klu-

bimme verkkosivuille yleisön nähtäväksi. 

LC Punkalaidun/Fiina tuleva presidentti Tarja Kurikka ja LC Punkalaitumen presidentti Jari Kantonen luovuttivat                                  

huutokaupan tuoton M-piirin LCIF-koordinaattori Veli-Matti Anderssonille M-piirin vuosijuhlassa 
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 Klubimme verkkosivut toimivat siten huutokaupattavien tuotteiden ja palveluiden näyttönä. Muutoinkin 

uudistetut verkkosivumme tuovat kaivattua näkyvyyttä sekä klubillemme, että myös koko Lions -toimin-

nalle. Uskomme, että näkyvyydellä on pidemmällä aikavälillä merkitystä myös klubimme jäsenhankinnan 

kannalta. Näytti myös siltä, että alueemme yrittäjät, asukkaat ja yhdistyksetkin ajattelivat samalla tavalla 

kuin mekin - ukrainalaisia tulee auttaa. Koimme kaikki pyyteettömästi tämän auttamistarkoituksen yh-

teiseksi päämääräksemme. Tästä on osoituksena mm. se, että huutokaupattavien tuotteiden ja palveluiden 

määrä oli lopulta huikeat 163 lyöntiä. 

Tehokas markkinointi – huutokaupan onnistumisen edellytys 

Huutokaupan onnistumisen kannalta oli huudettavien tuotteiden lisäksi tärkeää, että saamme huutokaup-

paan myös tarpeeksi yleisöä ja huutajia. Tästä johtuen kiinnitimme huutokaupan markkinointiin erityistä 

huomiota.  Teimme mm. talkoilla Punkalaitumen merkittävämpien sisääntuloteiden varsille mainoslakanat, 

jotka sitten rakennuksiin tai peräkärryihin kiinnitettyinä muistuttivat paikkakunnalle saapuvia tulevasta 

hyväntekeväisyyshuutokaupasta. Lisäksi julkaisimme lähialueen paikallislehdissä sekä maksullisia mainok-

sia, että myös ilmaisia huutokauppaa koskevia ”puffeja”.  

Jo alusta lähtien meille kävi myös selväksi, että sosiaalisen median eli somen vaikutusta ei kannata aliarvi-

oida. Tästä johtuen suuntasimme markkinointia, etenkin viimeisinä viikkoina ennen huutokauppaa, entistä 

enemmän mm. Facebookiin. Täytyy kuitenkin totuuden nimissä todeta, että Facebookin tehokas hyödyntä-

minen on klubimme osalta selkeä tulevaisuuden kehityskohde. Markkinointimme onnistui kuitenkin riittä-

vän hyvin, sillä huutokauppapaikalla oli arviolta vähintään 400 henkilöä. He olivat tulleet nauttimaan kau-

niista keväisestä päivästä ja leppoisasta huutokauppatunnelmasta, jota osaltaan loi ansiokkaasti meklarina 

toiminut klubimestarimme lion Jukka Uusi-Kouvo. Huutokaupan aluksi tunnelmaa loivat osaltaan myös 

Huittisten soittokunnan esittämä laadukas puhallinmusiikki ja Huittisten Musiikkiopiston mainio rumpu-

ryhmä. Tästä kaikesta lausumme luonnollisesti kiitokset kaikille lahjoittajille ja huutajille ja muillekin yh-

teistyötahoille, jotka toiminnallaan edesauttoivat hyväntekeväisyyshuutokauppamme onnistumisen.  

Oli selvästi havaittavissa, että myös tilaisuuden yleisö ja huutajat olivat pyyteettömästi mukana toteutta-

massa tätä tärkeää yhteistä päämääräämme. 

 

 Kiitos kaikille! 
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M-piirin vuosikokous Huittisissa 22.4.2023 

 
 

 
 

Ennen aamupalaa ilmoittautuminen, liikenteenohjaus ja arpojen myyntiä. Alakuvassa oikealla mm. PCC Kosti Rasinperä 
IPCC Sanna Mustonen puolisoineen. Alimmissa kuvissa PDG:t neuvonpidossa ja puolisot puoliso-ohjelmaan menossa 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

13 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

PRESIDENTTIKOULUTUS 

GLT KALEVI SILLANPÄÄ 

SIHTEERIKOULUTUS 

MyLCI admin MARI-ANNA NIEMI 

RAHASTONHOITAJAT 

RC VIRPI VUORINEN 

TIEDOTUSSIHTEERIT 

DC MINNAMARI SALMIVAARA                  
SOME DC VIRPI ÄIJÖ 

JÄSENJOHTAJAT 

ZC HANNU HAAPANEN 

ALUE- JA LOHKON PUHEENJOHTAJAT 

1.VDG ARJA TUOMINEN                                 
2.VDG JOJMA POHJUS  

KUVA? 

KOULUTUKSET 
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VUOSIJUHLA 

Liput saapuvat 

Tervehdyssanat lausui Huittisten kaupunginjohtaja Viveka Lanne,                                                                     

piirin tervehdyksen DG Hannu Nurmikko ja juhlapuheen piti IPCC Sanna Mustonen 

Sytytimme kynttilät poisnukkuneille leijonille Seurakuntapastori Terhi Hölsä siunasi seppeleen 
sankarihaudalle 
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Musiikkiesitys: Ninette Jäntti, viulu 

ja Emilia Kiuru, haitari 

TiIaisuuden juonsi                                                       

LC HuittinenL/Gerdan presidentti Mirva 

Törmälä 

Lions Club Huittinen/Gerdan musiikkiesitys                                          ja… KAIKEN TAKANA ON NAINEN! 
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VUOSIKOKOUS 2022-2023 

Iso lahjoitus LCIF:lle Punkalaitumelta 
Vuosijuhla huipentui Lions Club Punkalaidun ry:n ja 
Lions Club Punkalaidun / Fiina ry:n yhdessä järjes-
tämässä huutokaupassa saadun tuoton luovutta-
miseen LCIF:lle. Tuotto luovutettiin lyhentämättö-
mänä (26400,07 €) LCIF:n kautta Ukrainan sodan 
uhrien auttamiseen.  
 
Shekin vastaanotti piirin LCIF-koordinaattori Veli-
Matti Andersson.  
 

 

 

Merkityksellistä auttamista Eurajoella Lions-

hengessä 
Lions Club Eurajoki ry sai arvokkaan tunnustuksen 
kansainväliseltä presidentti Brian E Sheehanilta. 

Kunniakirja myönnettiin palveluaktiviteetista.   

Klubi rakensi työtilat nuorelle CP vammaiselle yrit-
täjälle helpottaakseen hänen liikkumistaan. Uusi 
tila on myös paljon suurempi ja mahdollisti myös 
liiketoiminnan jatkumisen. ”Olennainen asia tässä 
on se, että klubin jäsen kuunteli ja osasi tarttua 
hetkeen, jossa auttaminen ja palvelu oli todella 
merkityksellistä.”  

Kunniakirjan luovuttivat IPCC Sanna Mustonen ja 
liiton koulutusjohtaja MD-GLT Aarno Niemi. 

 

Puheenjohtajisto 2.VDG Jorma Pohjus, 1.VDG Arja Tuominen, DG Hannu Nurmikko ja    

sihteeri Petteri Virtanen 
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2023-2024 piirikuvernöörielektin ja 1. JA 2. varapiirikuvernöörien esittely ja vaali 

ehdokas                     

piirikuvernööriksi 

Arja Tuominen ja 

puoliso Matti 

 

ehdokas    1. vara-              

piirikuvernööriksi 

Jorma Pohjus 

 

ehdokas    2. vara-              

piirikuvernööriksi 

Martti Vähätalo ja 

puoliso Sirpa 

 

ehdokas    2. vara-              

piirikuvernööriksi 

Virpi Vuorinen ja 

puoliso Jari 

 

Äänestys käynnissä Ääntenlaskijat LC Huittinen/Gerdan Tarja Räihä ja Virpi Ojala 

IPDG Juha Suonpää ja toimintakertomus 
YCE Päivi Koivuniemi 

ja nuorisovaihto 

Jaakko Viitala ja 

Strategia 2030 
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Lions 107 M-piirin piirikokouksen esittely 
 
Ensi kauden piirin vuosikokous järjestetään Kan-
kaanpäässä 27.4.2024.  
 
ETKOWAPPU-piirikokouksen esitteli Lions Club 
Kankaanpään piirikokoustoimikunnan puheenjoh-
taja Timo Mustaniemi. 

MUISTAMISET JA HUOMIONOSOITUKSET 

AGGREGAATTEJA 

UKRAINAAN 

 
Projektiin osallistuneita 
klubeja kiitettiin diplomilla, 
jonka olivat allekirjoitta-
neet  
projektin johtaja  
PDG Björn Hägerstrand  
sekä 
koordinaattori Ukrainassa 
PDG Valentin Kravchenko. 

LC Rauma/Kanali Helme LC Rauma/Ruori LC Säkylä 

LC Karvia LC Kokemäki/Jokilaakso LC Laitila/Untamoinen LC Luvia 
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Piirikuvernööri Hannu Nurmikko palkitsi kuluvan kauden 2022-2023 Alueiden puheenjoh-

tajat (vas.) ja Lohkojen puheenjohtajat (oik.) 

DG Hannu Nur-

mikko kiitti sih-

teeriään Petteri 

Virtasta kulu-

neesta kau-

desta piirin vii-

rillä 

PDG Vesa Kynnysmaa luovutti ARS an-

siomerkin piirin tiedottaja Minnamari 

Salmivaaralle 

PDG Veli-Matti Wasell teki piirille uuden kiertävän valtikan kadonneen tilalle. Veli-Matti 

ojentaa sen tämän vuoden kokousjärjestäjille, presidentti Mirva Törmälälle ja hän taas 

eteenpäin Kankaanpään klubille, joka järjestää seuraavan vuosikokouksen. 

Lions Club Harjavalta/Huoville 

myönnetty diplomi aggregaat-

tien toimittamisesta Ukrainaan 
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Piirikuvernööri – tiimi 2023-2024 

 

 

 

 

 

 

Kuvassa KAUDEN 2023-2024                            

2.VDG Virpi Vuorinen ja               

puoliso Jari,                                        

1.VDG Jorma Pohjus sekä           

DG Arja Tuominen ja                 

puoliso Matti 

 

Onnea valituille! 

Vuosijuhla alkoi Leijonahengellä, 

säestäjänä Taina Mäkinen 

 

 

 

 

 

Vuosijuhlan jälkeen puolisot ko-

koontuivat Huittisten kaupungin-

kirjastolle 

TILANNEKUVIA 

 

Onnea valituille! 
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  Lions Club Huittinen/Gerda 

kiittää kaikkia 

onnistuneesta päivästä! 

 

Yhdessä olemme enemmän! 

l 

 

 

 
 

 

Ruokailusta vastasi Huittisten Maatalousnaiset (ylh.) 

Gerda-Kassin saivat muistoksi Sanna Mustonen, 

Terhi Hölsä, Viveka Lanne ja Taina Mäkinen 

KUVAAJANA toimi Lions Club 

Huittisten JUHA MAJALA 
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Lions Club Pori/Karhun perustamiskokous pidettiin 2.1.1973 

Porissa hotelli Teljänhovissa. Klubi oli 569. Suomessa ja viides 

Porissa. Kummiklubina toimi Lions Club Pori/Juhana. Klubin 

Charter-juhlaa vietettiin huhtikuussa 1973 runsaan kutsuvie-

rasjoukon kera. Klubin perustajajäseniä oli 20, joista tänä päi-

vänä on edelleenkin mukana neljä. Nyt vuonna 2023 klubissa 

on yhteensä 29 jäsentä. Piirikuvernöörinä toimi perustamis-

kaudella nyt jo edesmennyt Simo Waltenberg. Lionien määrä 

Suomessa oli tuona ajankohtana noin 17000. Näin 50 vuotta 

myöhemmin Suomen lionien määrä on jälleen samoissa lu-

vuissa vähentyen parhaimpiin vuosiin verrattuna.  

 

Lions Club Pori/Karhu on perustanut seuraavat 

klubit: LC Ulvila vuonna 1975, LC Pori/Katariina 

vuonna 1995 (yhdistynyt LC Pori/Charlotan 

kanssa vuonna 2022 LC Pori/Katariina-Charlo-

taksi) ja Latviaan LC Ventspils vuonna 1995. Li-

säksi vuonna 1982 perustettiin nyt jo toimintansa 

lopettanut Leo Club Pori/Karhu, joka oli toinen 

leoklubi piirissämme.  

 

Erilaiset aktiviteetit ovat kuuluneet alusta 

alkaen klubin toimintaan. Ensimmäisenä 

aktiviteettina oli Satakunta Ehtoo huuto-

kauppoineen Satakunnan Kallela-salissa. 

Teatteriaktiviteetit, laskiaisluritus, arpa-

jaiset, joulukorttien myynti, Porin julk-

kisten tekemien taideteosten huuto-

kauppa ja verenluovutusaktiviteetti ovat 

PDG Antti Raitaniemi juhlatilaisuuden isäntänä 

 

Klubin historiaa kertomassa perustajajäsen Kaino Rantanen. 

Takana historiikkiin tekstin laatinut Raimo Junttila. 

 

40-vuotisjäsenyyspalkinnot ja puolisomerkit. Jorma Nurmilo ja puoliso 

Raija, Pekka Koivunen ja puoliso 

Jutun teksti: Lion Olli-Pekka Varjus   Kuvat: Tiina Kari 

 

Lions Club Pori/Karhu 50 vuotta 
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olleet tärkeitä toimintoja klubille. 

Viime vuosien aktiviteeteista esille tu-

levat suuren suosion saavuttaneet jou-

lukonsertit, karhupyyheet ja klubin 

omien joulukorttien myynnin korvan-

nut juhannusaaton lämpötilaveikkaus. 

Aktiviteeteilla saadut varat on ohjattu 

erityisesti apua tarvitsevien perheiden 

auttamiseen. Nuorten hyvinvointiin pa-

nostaminen ja mm. sotaveteraanien 

auttaminen ovat olleet tärkeitä klubille. 

Myös nuorisovaihtoon ja kummilapsi-

toimintaan on panostettu. Klubi on 

huomioinut erittäin hyvin myös jäsen-

tensä ja heidän perheidensä sekä puolisoidensa hyvinvoinnin tarjoamalla erilaisia viihteellisiä yhdessä 

olon tapahtumia vuosien varrella.  

 

50-vuotisjuhlaansa Karhut viettivät lauantaina 15.4.2023 Po-

rissa Ravintola Liisanpuistossa erinomaisen seuran ja erin-

omaisten tarjoilujen parissa. Juhlaa vietettiin puolisoiden 

kanssa. Mukana tilaisuudessa oli juhlapuheen pitänyt piiriku-

vernööri Hannu Nurmikko puolisonsa kera.  LC Ulvilan ja LC 

Pori/Katariina-Charlotan edustajat olivat myös vieraina. Li-

ons Club Pori/Karhu on arvostanut jäsentensä uutteraa työtä 

palkitsemalla toimintavuosien aikana erilaisin tavoin klubinsa 

leijonia. Niin tapahtui tässäkin juhlassa: perustajajäsenten ja 

puolisoiden palkitseminen (kolme 

henkilöä ja puolisot, yksi perustajajä-

sen yhteensä neljästä oli estynyt 

osallistumasta juhlaan), 40 vuotta 

klubin toiminnassa olleet lionit ja 

puolisot (kolme henkilöä ja puolisot), 

Melvin Jones Fellow -palkinto (yksi 

jäsen) ja Lionsritari (yksi jäsen).  

Perustajäsenpalkinnot ja puolisomerkit. Osmo Vuori, Aarno Järveläinen                                

(istumassa) ja Kaino Ra 

Lionsritari Jarmo Malmberg ja Melvin 

Jones Fellow Olli-Pekka Varjus 

Juhlatilaisuuden yleisöä 

(Lähde: LC Pori Karhu 50 vuotta -historiikki. Kirjoittaja PDG Raimo Junttila. Painopaikka Plusprint, Ulvila) 
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Lions Club Kokemäki/Jokilaakson leluaktiviteetti 
 
Tina Viberg, LC Kokemäki / Jokilaakso 

 
 
Useana vuonna olemme ennen joulua toteuttaneet 
leluarpajaiset. 
Tällä kaudella tehtiin pikku muutoksia ja arpajaisten 
nimeksi tuli "Vauhtileijona-arpajaiset" sekä myynti-
aika siirrettiin kevääseen. Voitot olivat liikuntaan 
kannustavia esim. lippusarja uimahalliin, aktiivisuus-
ranneke, lahjakortteja urheiluliikkeeseen ja temppu-
potkulauta. 
 
Arpoja oli myynnissä muutamassa kaupassa, klubin 
jäsenillä sekä muutama arpojenmyyntipäivä pidettiin 
elintarvikekauppojen edessä.  
 
Arvonta tullaan suorittamaan paikallisella poliisiase-
malla. 
 

 

 

Hyvä yhteistyö tiedotuksessa on kullan ar-

voinen sekä Lions-klubille että paikallisleh-

delle. Ilman paikallisia toimijoita lehti ei 

välttämättä saa tietoa kaikista tapahtu-

mista ja mitä olisi paikallislehti on ilman 

juttuja paikallisista tapahtumista. 

 

Onhan pieni uutinen kuvan kera aina pa-

rempi kuin joku yleisluonteinen kuva, joka 

on ollut useassa eri lehdessä. Ja aina silloin 

tällöin juuri paikallinen juttu sopii täyttä-

mään lehden sivua, vaikka ihan viime het-

killä ennen dead lineä. 

 

Teksti ja kuva Virpi Äijö, LC Ulvila/Aurora 
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Iloa elämään saa lähtemällä ulos kävelemään Lionsien kävelyviikolla 6.-14.5.   
Vuosittain järjestettävien Lions Terveyskävelyiden tarkoituksena on innostaa kaikki liikkumaan sekä 
ja jakaa tietoa diabeteksesta ja muista sairauksista, joiden hoitoa ja ehkäisyä liikunta tukee. 
 
Osallistu Kävelyviikkoon liikkuen yksin tai yhdessä, tai järjestäkää klubin oma kävelytapahtuma. 
Kokemuksia ja kevään riemua voi jakaa kuvin  
fb-ryhmässä https://www.facebook.com/groups/lionskavelyviikko. 
 
Tuttuun tapaan kävelyviikkolla kerätään myös askeleita, kilometrejä ja tunteja, kirjausohjeet ter-
veyskävelyn omilla sivuilla, josta löytyy muutakin lisätietoa. 
https://terveyskavely.lions.fi/tapahtumat/lions-kavely-
viikko/ 
 
Tänä vuonna HeiaHeia on tukemassa kävelyämme ja myös 
sen sovelluksen avulla kerätään tilastoja ja jaetaan tsemp-
piviestejä. 
PS. Tänä vuonna kävellään myös Espoon vuosikokouk-
sessa! 
 

Teija Loponen / Lions Terveyskävelytiimi 
 

 

 

 

 

 

on tarkoitus tulla valtakunnallinen tapahtuma, joka kääntää katseet mei-
hin leijoniin ja siihen mitä olemme saaneet aikaan, mitä saamme aikaan, ja mitä tulemme saamaan ai-
kaan. Saisimme huomiota hykerryttävällä tavalla. 

Hyvän Päivä on myös Lions-järjestön perinteinen kansainvälinen palvelupäivä, jota vietetään ympäri 
maailmaa. Järjestön perustaja Melvin Jones kutsui ensimmäisen vuosikokouksen koolle Texasiin, Dalla-
siin vuonna 1917 ja kokouksen alkamisajankohdan muistona lioneilla on tapana viettää palvelupäivää 
joka syksy 8.10. järjestön iskulauseen We Serve - Me palvelemme mukaisesti. 

Tänäkin vuonna tullaan viettämään Hyvän Päivää. Voidaan sanoa, että ei kuitenkaan perinteisesti, vaan 
nyt vähän uudemmalla konseptilla ja asenteella. 

Kuka tahansa voi ehdottaa ketä tahansa Vuoden Hyväntekijäksi 31.5.2023 mennessä. Panoksenne 
on tärkeä! Klubien, lohkojen ja piirien tulisi käynnistää ehdokkaiden etsintä mahdollisimman pian. 

Olisi hienoa, jos kuvernöörineuvoston kokouksessa, 11.3.2023 voitaisiin kertoa, että juuri sinun piirisi on 
löytänyt useita hyviä ehdokkaita Vuoden Hyväntekijäksi. 

Viestintä valmistelee kampanjamateriaalia klubien ja piirien avuksi si-
vulle https://www.lions.fi/aineistot/kampanjamateriaalit/hyvan-paivan-kampanjamateriaali/. 
Hyvän Päivä -työryhmä esittää Espoon vuosikokoukselle 10.6.2023 kolme ehdokasta, joiden kesken 
avataan äänestys, joka jatkuu 15.8.2023 saakka. 

Vuoden lion Hyväntekijöitä etsitään samoin 31.5.2023 mennessä. Ehdotusten pohjalta Hyvän Päivä -
työryhmä tekee esityksen hallitukselle, joka päättää valinnasta 8.10. tapahtuvaa palkitsemista varten. 

https://www.facebook.com/groups/lionskavelyviikko
https://terveyskavely.lions.fi/tapahtumat/lions-kavelyviikko/
https://terveyskavely.lions.fi/tapahtumat/lions-kavelyviikko/
https://www.lions.fi/aineistot/kampanjamateriaalit/hyvan-paivan-kampanjamateriaali/
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Terveiset toimituksesta 

MUISTA ! 

 
- Liiton vuosikokoukseen  

 Espoossa 9.-11.6. 
 

- LCI:n vuosikokoukseen  
Bostonissa 7.-.11.7. 

 
 

  

Kirjoitan tätä vapunpäivänä 2023 ja ulkona on perintei-
nen vappusää.  Aliarvioin pahasti piirin vuosikokouksen 
materiaalin määrän. Jotenkin jutusta tuli yksityiskohtai-
sempi, kun olin itse mukana valmisteluista lähtien. Sen 
vuoksi lehti on myöhässä kaksi päivää. Vappuakin vietin 
sisarusteni kanssa. 

Klubilaisiltani on tullut ainoastaan positiivista palautetta 
ja Lions Club Huittinen/Gerda on iloinen, että sai järjes-
tää tapahtuman jälleen! Olen itse kiitollinen myös saa-
mastani ARS-huomionosoituksesta piirille. 

ToDo -lista vasemmalla lyhenee kesää kohti. Vielä ehdit 
ilmoittautua Suomen lionsliiton vuosikokoukseen Espoo-
seen 9-11.6.2023 ja Kansainvälisen järjestön kokouk-
seen Bostoniin 7.-11.7.2023. 

Toivotan kaikille iloista kevään jatkoa! Meillä todennä-
köisesti juhlitaan valkolakkia neljän vuoden puurtamisen 
jälkeen. Ilmoitan, jos olin väärässä. Poika vakuutti, että 
juu on kurssit saatu suoritettua.  

Tuttavani, eläkkeellä oleva fysiikan opettaja kertoi, että 
yksi kevät äiti soitti hätääntyneenä, ” pääsikö se meidän 
poika fysiikasta läpi?” 

Pitäisi alkaa leipomaan, mutta poika ei suostu kerto-
maan, pääseekö ylioppilaaksi. Opettaja oli pahoillaan, 
ettei hänellä ollut lupa kertoa.  

Toukokuun lehden aikaan olen itse viisaampi.  

 

ELionMviesti julkaistaan 31.5.2023 ja siihen materiaali 
25.5. mennessä. Kuvat erikseen ja teksti   .doc muodossa 
sähköpostiin minnamari.salmivaara@hotmail.com tai          
minnamari.salmivaara@lions.fi 

                   Minnamari 

 

Minnamari Salmivaara 

Lions Club Huittinen/Gerda ry 

M-piirin tiedotus/ viestintä 

045 3222432 

minnamari.salmivaara@hotmail.com 

 

mailto:minnamari.salmivaara@hotmail.com.
mailto:minnamari.salmivaara@lions.fi

